
Zápis z 211. zasedání Rady ARAS 

 Termín a místo konání: 18. 3. 2025, 18:00, U5 FAMU  

 

přítomní: Marta Nováková, Alena Derzsiová, Radim Špaček, Vojtěch Filčev, Tomáš Janáček, Roman 
Kopřivík, Petra Valašteková 

omluveni: Anna Bobreková, Andrea Culková a Dan Wlodarczyk 

hosté: Jana Kubíčková, Jindřich Andrš, Pavel Marik  

 

1. Schválení programu schůze. 

2. Aktualizace pracovních skupin a jejich agend – skupiny byly posíleny o nové členy. Rada se shodla 
i na posílení výkonné složky asociace, jakmile nám to finanční situace umožní.  Do budoucna 
uvažujeme o větší změně struktury asociace a jejího vedení.  

3. Stav vypracování pracovních standardů pro práci režiséra a scenáristy – Pavel Marik poslal 
podklady, které nyní pracovní skupina zpracuje.  

4. Stav výzev nového SFA (představenstvo a hodnotitelé) – 24.2. jsme podali nominaci Andrey 
Slovákové do předsednictva. Momentálně administrujeme téměř 30 nominací na hodnotitele, 
uzávěrka výzvy je 27.3.  

5. Vystoupení člena Jindřicha Andrše – návrh na rozdělení honoráře režiséra do více položek 
v rozpočtu projektu v žádosti na podporu SFA. Radní tento návrh podpořili a asociace o něm bude 
jednat se zástupci SFA. Pracovní skupina ověří ještě specifika u animované, hrané a seriálové 
tvorby.   

6. Aktivity ARAS v agendě sociální udržitelnosti – domluvila se dlouhodobá spolupráce s externí 
poradkyní Jankou Neustupovou - nyní pokračujeme ve workshopech a seminářích, v budoucnu 
plánujeme prezentace a panelové diskuze. Janka Neustupová přijde agendu členům představit 
8.4. na naši Valnou hromadu.  

7. Shrnutí aktivit od posledního setkání Rady: 

28.1. proběhla v kině Kavalírka prezentace studie Ženy u filmu, kterou zadala APA týmu Terezy 
Czesany Dvořákové. Za asociaci se zúčastnila Zuzana Martincová. Studie bude mít další 
pokračování, asociace se opět aktivně zapojí. 

4.2. se Zuzana Martincová účastnila setkání Platformy udržitelné audiovize – projednávaly se 
plány na rok 2025 i konkrétní kroky na první kvartál. Proběhla i evaluace prvního roku fungování. 

17.2. se Alena Derzsiová a Zuzana Martincová účastnily kulatého stolu v PS na téma Zákon o 
kultuře - potřebujeme ho? 

V rámci Famufestu se uskutečnily dvě panelové diskuze s přispěním našich členů – 7.8. Wellbeing 
aneb Happy End mladých filmařů (hostem režisér Jindřich Andrš) a 8.3. Hudba v dokumentárním 
filmu (moderátorkou režisérka Lucie Králová).   

11. 3. se předsedkyně ARAS Marta Nováková zúčastnila debaty iniciativy Nadšením nájem 
nezaplatíš v Kampusu Hybernská. Spolu s moderátorkou Táňou Zabloudilovou a reprezentanty z 
dalších uměleckých oborů (divadlo, překladatelé, výtvarníci) komentovala stav pracovních 
podmínek v kultuře a možnosti jejich zlepšení. 



14.3. se v prostorách Fantasy Studios konal seminář Potenciál virtuální produkce – akce byla 
velmi úspěšná za účasti téměř 80 diváků.  

19.3. proběhla v rámci industry programu Jednoho světa panelová diskuze Všechny prachy na 
kulturu – za ARAS ji moderovala naše členka Andrea Slováková. 

 

8. Shrnutí proběhlých schůzek:   

4. 3. byly Zuzana Martincová a Marta Nováková na schůzce s vedoucím industry oddělení 
Karlovarského festivalu a probíraly zapojení ARAS do programu. Proběhla i schůzka s Jankou 
Neustupovou, kde se domluvila spolupráce na agendě sociální udržitelnosti ARAS. 

5.3. šly Zuzana Martincová a Marta Nováková na schůzku s Veronikou Trčkovou z ČT – je 
„ombudsmankou pro hranou tvorbu“, se kterou mohou naši členové skrze ARAS řešit potenciální 
problémy. Diskutovala se i účast na budoucím setkání z pásma ARAS@TV a zlepšení pracovních 
podmínek rodičů na projektech ČT.  

6.3. vedla Marta Nováková rozhovor s Hanou Kulhánkovou a Jitkou Adamčíkovou o dalších 
možnostech financování asociace.  

9. Plány akcí na jaro:  

Domluvili jsme termíny seminářů na jednotlivých katedrách FAMU: 18.3. dokument – hosté: Alena 
Derzsiová a Petr Morávek za ČT, 23.4. scenáristika – host: Andrea Culková, 12.5. animace – hosté: 
Alena Derzsiová + animátor.  

25.3. uspořádáme další setkání z pásma ARAS@TV – tentokrát se zástupkyněmi iVysílání ČT – Evou 
Rálkovou a Dianou Tabakov – pozvánku členové již obdrželi.   

V dubnu se uskuteční dva workshopy Janky Neustupové věnující se koordinaci Intimních scén – 
7.4. na FAMO Písek a 11.4. na DAMU. 

11.4. proběhne přednáška advokáta Marka Martinky na téma Jak uzavřít férovou autorskou 
smlouvu – pozvánku členové již obdrželi.   

8.4. se uskuteční Valná hromada ARAS – Probereme fungování asociace v minulém roce a plány 
aktivit pro rok 2025. Věnovat se budeme i financování, rozpočtu a organizaci naší agendy. Také 
budeme volit 4 nové členy Rady a 3 nové členy Kontrolní komise. Pozvánku členové již obdrželi.  

10. Radní hlasovali v únoru per rollam o přijetí nové členky Ireny Obermannové (garanti za ARAS: 
Rozálie Kohoutová, Dan Wlodarczyk a Petr Nikolaev), 7 radních hlasovalo PRO, paní Obermannová 
byla přijata za členku ARAS. 

11. Radní hlasovali v únoru per rollam o přijetí nového člena Michala Kunese Kováče (garanti za 
ARAS: Tomáš Janáček, Bohdan Sláma a David Jařab), 7 radních hlasovalo PRO, pan Kováč byl přijat 
za člena ARAS. 

12. Radní hlasovali v únoru per rollam o přijetí nového člena Vojtěcha Konečného do sekce čekatel 
(garanti za ARAS: Tomáš Janáček, Bohdan Sláma a Jasmína Blaževič), 7 radních hlasovalo PRO, pan 
Konečný byl přijat za člena ARAS (sekce čekatel). 

13. Radní hlasovali v únoru per rollam o přijetí nového člena Rudolfa Havlíka (garanti za ARAS: Marta 
Nováková, Alena Derzsiová a Vojtěch Filčev), 8 radních hlasovalo PRO, pan Havlík byl přijat za 
člena ARAS. 



14. Radní hlasovali v březnu per rollam o přijetí nového člena Jindřicha Andrše (garanti za ARAS: 
Tomáš Kratochvíl, Marta Nováková a Jaroslav Kratochvíl), 7 radních hlasovalo PRO, pan Andrš byl 
přijat za člena ARAS. 

15. RŮZNÉ:  

● 14.2. jsme podali žádost o finanční příspěvek na naši činnost u Intergramu.        

● 14.2. jsme na uzavřeném webu jen pro naše členy zveřejnili manuál k dokumentárnímu 
cyklu Zóna zájmu (dříve V širších souvislostech). 

● Neobdrželi jsme dotaci od Magistrátu hl. m. Prahy na organizaci Večera ARAS 2025. 

● 19.2. jsme odeslali dopis MPSV s žádostí o změnu legislativy ohledně odchodu umělců do 

důchodu – rozporujeme to, že se nezapočítávají roky, kdy nebylo nutné platit sociální 

pojištění. 

● 20.2. jsme odeslali memorandum o naší spolupráci s UPOL na projektu „Komplexní výzkum a 

podpora rozvoje kulturních a kreativních průmyslů v Olomoucké aglomeraci“. 

● 11.3. asociace obdržela neinvestiční dotaci na svou dvouletou činnost v letech 2026 a 2027 

od SFA ve výši 1.300.000 Kč. 

 

 

Příští Rada ARAS se uskuteční v úterý 22.4. od 17:00 ve Studiu FAMU (Klimentská 4).   

 

zápis pořídila Zuzana Martincová  

 

 


